
	
	

	
	
	
In	het	Bloesemakkoord	hebben	wij	afgesproken	dat	“samen”	centraal	moet	
staan.	
Samen	met	de	inwoners	van	onze	stad;	daarom	zijn	wij	als	VVD	ook	verheugd	
dat	we	langzamerhand	zien	dat	dit	“samen”	ook	vruchten	begint	af	te	werpen.	
Diverse	initiatieven	krijgen	gestalte;	buurtpreventie	is	een	voorbeeld	waarin	
inwoners	samen	met	maatschappelijke	partners	zorgen	voor	meer	veiligheid	in	
hun	directe	woonomgeving.	Ook	de	wijkregisseurs	vervullen	een	goede	opmaat	
in	het	stimuleren	van	eigen	verantwoordelijkheid	en	burgerinitiatieven;	
wijkregisseurs	vervullen	een	belangrijke	functie	in	onze	samenleving;	zij	
hebben	een	goed	faciliterend	vermogen	en	dienen	goed	te	communiceren	en	
ze	fungeren	als	de	oren	en	ogen	van	de	wijk.		
Een	heel	goed	voorbeeld	is	ook	het	in	de	laatste	Raad	aangenomen	voorstel	
betreffende	de	notitie	van	de	Ambassadeurs	van	Tiel	om	in	gesprek	te	gaan	
met	inwoners	over	de	toekomst	van	Tiel;	ook	dit	is	een	initiatief	dat	de	fractie	
van	de	VVD	van	harte	ondersteunt.	Wij	zien	het	onderzoek	naar	het	oprichten	
van	een	initiatievenfonds	“Trots	op	Tiel”	dan	ook	met	belangstelling	tegemoet.	
	
De	woningmarkt	is	aan	grote	veranderingen	onderhevig.	Na	jaren	van	recessie	
zit	de	markt	weer	in	de	lift,	huizen	worden	gelukkig	weer	volop	verkocht.	In	
heel	Nederland,	dus	ook	in	Tiel,	is	het	voor	mensen	die	een	zogenaamd	
middeninkomen	hebben,	heel	moeilijk	om	een	huis	te	vinden,	Voor	een	sociale	
huurwoning	komen	zij	niet	in	aanmerking,	maar	ook	het	verkrijgen	van	een	
hypotheek	is	heel	lastig	en	zodoende	is	het	extra	moeilijk	een	woning	te	kopen.	
Bijkomend	probleem	is	dat	mensen	met	een	middeninkomen	die	nu	in	een	
sociale	huurwoning	verblijven	dus	ook	niet	kunnen	doorstromen	waardoor	de	



huizenmarkt	te	weinig	beweging	vertoont	en	doorstroming	te	weinig	
plaatsvindt.	
Daarom	vragen	wij	aan	het	college	om	met	een	actieplan	te	komen,	een	plan	
om	in	aanvulling	op	de	woonvisie	de	huizenmarkt	te	onderzoeken.	Ook	zien	wij	
graag	dat	in	dit	plan	de	ontwikkeling	van	levensloopbestendig	wonen	wordt	
meegenomen.	Wij	dienen	hierover	dan	ook	samen	met	CDA,	D66,	PvdA	en	CU	
een	motie	in.		
	
Als	wij	instemmen	met	deze	begroting	kunnen	de	extra	camera’s,	die	uitermate	
belangrijk	zijn	voor	de	veiligheid	van	onze	stad	worden	geplaatst.	Wat	de	VVD	
betreft	kan	dit	niet	snel	genoeg	gebeuren.	Veiligheid	blijft	bij	ons	hoog	in	het	
vaandel	staan!	Wij	onderschrijven	dan	ook	de	voornemens	die	het	college	
heeft	om	op	de	ingeslagen	weg	om	de	veiligheid	in	Tiel	te	vergroten	verder	te	
gaan.		
Recent	verscheen	er	in	het	nieuws	een	bericht	over	“Spookburgers”;	jongeren	
en	jongvolwassenen	waarvan	niet	bekend	is	wat	ze	uitvoeren.	Zover	bekend	
hebben	deze	jongeren	geen	baan,	ontvangen	geen	uitkering,	staan	niet	
ingeschreven	bij	een	UWV,	gaan	al	langere	tijd	niet	meer	naar	school	en	
beschikken	niet	over	een	startkwalificatie.	Mogelijk	zouden	zij	zich	ophouden	in	
het	criminele	circuit.	Onze	vraag	aan	het	college	is;	hebben	wij	in	Tiel	ook	in	
beeld	hoeveel	van	deze	jongeren	in	onze	stad	wonen	en	hoe	proberen	wij	hen	
te	stimuleren	deel	te	gaan	nemen	aan	onze	maatschappij?	
	
De	VVD	blijft	grote	zorgen	houden	over	de	hoge	werkloosheid	en	het	grote	
aantal	mensen	dat	bijstandsgerechtigd	is.	Een	veel	te	groot	aantal	mensen	blijft	
maar	aan	de	zijlijn	staan.	Veel	geld	wordt	gestoken	in	de	ontwikkeling	van	de	
Werkzaak,	maar	wat	is	concreet	de	effectiviteit	van	geld	en	menskracht?	Door	
bundeling	van	krachten	zouden	goede	resultaten	moeten	worden	behaald	en	
moet	het	mogelijk	zijn	veel	meer	mensen	aan	passend	werk	te	helpen.		
Ook	het	nu	gunstige	arbeidsklimaat	als	gevolg	van	het	aantrekken	van	de	
arbeidsmarkt,	doordat	we	uit	de	recessie	klimmen,	moet	een	boost	geven.	Het	
nieuwe	aantal	vacatures	ten	opzichte	van	een	jaar	ervoor	lijkt	te	stijgen.	Het	
aantal	vacatures	dat	open	staat	is	ruim	700,	maar	het	totaal	aan	aantal	
uitkeringen	vertoont,	volgens	de	ons	bekende	gegevens,	nog	geen	daling.	Het	
aantal	werkloos	werkzoekenden	blijft	in	Tiel	onveranderlijk	hoog.	



Wat	gaat	het	college	op	korte	termijn	hier,	samen	met	de	Werkzaak,	aan	doen?	
Vanaf	2017	gaat	het	welzijnsveld	in	Tiel	er	anders	uitzien.	Maar	hoe?	Dat	weten	
we	eigenlijk	nog	niet.	We	verwachten	van	het	college	dat	de	Raad	goed	wordt	
meegenomen	in	het	proces	en	dat	we	tijdig	en	regelmatig	geïnformeerd	
worden	over	de	stand	van	zaken.	Het	uitgangspunt	dat	burgers	volwaardig	
meedoen	aan	onze	maatschappij	onderschrijven	wij;	echter	degenen	die	hulp	
nodig	hebben	dienen	dat	ook	te	krijgen,	die	hulp	moet	laagdrempelig	en	dicht	
bij	huis	te	vinden	zijn.		
	
De	afgelopen	tijd	is	onze	Raad	steeds	geconfronteerd	met	wijzigingen	in	de	
begrotingen	van	GGD	en	als	onderdeel	daarvan	Veilig	Thuis.	Dit	met	name	ten	
gevolge	van	het	feit	dat	bij	Veilig	Thuis	de	zaken	niet	op	orde	waren.	Recent	
hebben	wij	weer	een	brief	ontvangen	waarin	de	Inspectie	Jeugdzorg	en	de	
Inspectie	voor	de	Gezondheidszorg	het	verscherpt	toezicht	bij	Veilig	Thuis	met	
een	half	jaar	verlengd.	Wij	zijn	hier	van	geschrokken,	de	conclusie	van	de	
Inspectie	liegt	er	niet	om,	laten	we	hierbij	vooral	ook	niet	vergeten	dat	het	niet	
alleen	maar	om	papieren	rapporten	gaat,	maar	om	mensen	met	een	dringende	
hulpvraag.		
De	VVD	is	dan	ook	van	plan	om	de	komende	tijd	bovenop	deze	zaken	te	blijven	
zitten,	de	GGD	bijzonder	nauwlettend	te	volgen	en	wij	zullen	er	ook	niet	meer	
voor	schromen	tegen	te	stemmen	als	deze	Gemeenschappelijke	Regeling	met	
voorstellen	komt	die	de	gemeente	weer	extra	geld	gaan	kosten,	zonder	dat	wij	
er	voor	100	%	zeker	van	zijn	dat	dit	geld	verantwoord	wordt	besteed.	Ook	
verwachten	wij	dat	het	college	ons	voortdurend	snel	en	adequaat	op	de	hoogte	
stelt	van	ontwikkelingen	in	dit	dossier.	
De	invloed	van	de	raad	blijkt	ook	hier	weer	miniem;	een	voorbeeld	van	een	
Gemeenschappelijke	Regeling	waar	je	als	raad	altijd	maar	moet	afwachten	wat	
een	algemeen	bestuur,	bestaande	uit	collegeleden,	besluit.	Als	raad	heb	je	
steeds	het	gevoel	dat	je	achter	de	feiten	aanloopt,	de	besluiten	zijn	genomen	
en	wij	staan	feitelijk	aan	de	zijlijn.	We	uiten	onze	zorgen	maar	we	worden	niet	
gehoord.	
	
Wat	betreft	de	financiële	aanpassingen	die	in	de	begroting	verwerkt	zijn:	
Het	voorstel	om	het	evenementenbudget	met	25.000	euro	te	verhogen	kunnen	
wij	niet	ondersteunen;	wij	zijn	van	mening	dat	u	dit	in	het	huidige	budget	zal	



moeten	vinden.	Ook	het	extra	benodigde	budget	voor	juridische	ondersteuning	
roept	bij	ons	vragen	op.	U	geeft	aan	dat	er	sprake	is	van	een	structurele	
ontwikkeling,	waar	gaat	dit	dan	om?	Is	de	gemeente	in	meerdere,	juridische,	
processen	verwikkeld?	De	ingeboekte	bezuiniging	op	de	
buitensportaccomodaties	wordt	niet	behaald;	gesprekken	verlopen	moeizaam.	
Hoe	reëel	is	het	dat	de	opgelegde	bezuiniging	in	2018	dan	wel	wordt	behaald?	
De	VVD	vindt	het	van	groot	belang	dat	de	financiële	huishouding	van	onze	
gemeente	op	orde	blijft.	Wij	willen	dat	er	zorgvuldig	wordt	omgegaan	met	het	
uitgeven	van	geld;	elke	euro	die	wordt	uitgegeven	is	immers	belastinggeld.	Het	
solvabiliteitspercentage,	dat	aangeeft	in	welke	mate	de	gemeente	in	staat	is	
aan	haar	financiële	verplichtingen	te	voldoen	is	laag;	in	2018	is	de	verwachting	
dat	dit	percentage	zal	dalen	naar	18%,	terwijl	een	getal	tussen	de	25	en	40%	als	
een	minimum	wordt	gezien.	Wij	zullen	dus	echt,	financieel	gezien,	pas	op	de	
plaats	moeten	maken.	Nieuwe	uitgaven	zal	de	VVD	uiterst	kritisch	bekijken.	Wij	
zijn	er	dan	ook	een	voorstander	van	eventuele	incidentele	baten	aan	te	
wenden	om	onze	financiële	positie	te	verstevigen.		
	
Tenslotte	voorzitter;	wij	zijn	er	trots	op	in	Tiel	te	wonen,	trots	op	onze	
inwoners	die	gemotiveerd	bereid	zijn	de	handen	uit	de	mouwen	te	steken	om	
er	samen	voor	te	zorgen	dat	Tiel	een	stad	is	waar	het	goed	wonen,	werken	en	
recreëren	is.		


